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1. Opening

De VOORZITTER opent de vergadering en deelt
mee dat bericht van verhindering is ontvangen
van de leden Ceelen, Remmelts-Mulder en
Nijenbrinks.

2. Mededelingen

Er zijn geen mededelingen.

3. Vaststelling van de agenda

De VOORZITTER stelt vast dat de commissies
instemmen met de conceptagenda en dat de
agenda hiermee is vastgesteld.

4. Statenstuk 990, Advisering Commis-
sariaat voor de Media inzake zendver-
gunning RTV Drenthe 2003-2007;
Begroting RTV Drenthe 2003 (Voorstel s.
Najaarsnota 2002)

Spreekrecht

De heer LANGE memoreert dat RTV Drenthe
door een diep dal is gegaan maar uiteindelijk de
financiën weer op orde heeft gekregen. Het ziek-
teverzuim is tot een minimum teruggebracht (4%)
en dat duidt erop dat de sfeer goed is. Toch is er
reden voor zorg. In 2001 zijn in de Tweede Kamer
moties aangenomen die bepaalde verwachtingen
hebben gewekt en deels op grond van die ver-
wachtingen is de begroting opgesteld. Dat is ook
meegedeeld aan het college. Later bleek echter
dat die moties niet worden uitgevoerd, met alle
financiële gevolgen voor de regionale omroepen
van dien. Dat is een van de oorzaken van een
tekort in 2002 van ongeveer € 362.000,--. Een
tweede probleem is dat de indexering slechts voor
een deel is gehonoreerd. Spreker is dan ook erg
blij met de verhoging van het accres op de provi n-
ciale bijdrage van 2,5% naar 4%, ook al lost dit
slechts een deel van het probleem op. Een derde
probleem is dat de in het Interprovinciaal Overleg
(IPO) gemaakte afspraken over de verdeling van
de gelden een negatieve invloed hebben op de
kleine regionale omroepen van Drenthe,
Groningen, Flevoland en Zeeland. Het gaat om
een verschil van ongeveer € 100.000,--. De zor-
gen strekken zich dus uit tot 2003. RTV Drenthe
realiseert zich dat bezuinigingen onontkoombaar

zijn, maar het punt is dat alleen maar kan worden
bezuinigd op personeel. Dan komt al snel de kwa-
liteit van de omroep in het geding. Daarom dringt
spreker eropaan in ieder geval akkoord te gaan
met het voorstel van het college en tijdens de
begrotingsbehandeling te zorgen voor iets extra's.
Als dat laatste niet gebeurt, zal dat ten koste gaan
van het product van RTV Drenthe.

De heer SCHAAP begrijpt dat de verdeling in
IPO-kader nadelig uitpakt voor de kleine regionale
omroepen en vraagt hoe dit probleem in de ande-
re provincies wordt opgelost.

De heer LANGE heeft signalen gekregen dat in de
andere drie provincies wordt gezocht naar crea-
tieve oplossingen.

De heer HARLEMAN vraagt of ook de provincie
bepaalde verwachtingen heeft gewekt.

De heer LANGE antwoordt ontkennend. De
Tweede Kamer heeft moties aangenomen op
basis waarvan mocht worden verwacht dat er een
reguliere geldstroom zou komen. Die moties zijn
echter niet uitgevoerd. De subsidiestromen van
het Rijk kunnen bijna worden vergeleken met het
weer: ongewis en onvoorspelbaar.

De heer VAN DER SCHOOT vraagt naar de
mogelijkheden van verkorting van de zendtijd met
het oog op handhaving van de kwaliteit. Ook
vraagt hij naar de mogelijkheden van facilitaire
samenwerking. Ten slotte vraagt hij of overwogen
is naar sponsors te zoeken.

De heer LANGE antwoordt dat inderdaad zal
moeten worden gekomen tot zendtijdverkorting als
er geen andere oplossing wordt gevonden. Er
vindt verder al de nodige samenwerking plaats,
maar uiteindelijk heeft elke organisatie haar eigen
gebouw en apparatuur nodig. Sponsoring is een
heikel punt, want RTV Drenthe wil een onafhan-
kelijke omroep blijven. De reclame-inkomsten
nemen helaas af.

De heer DE HAAS vraagt of het ter beschikking
stellen van een bedrag van € 100.000,-- ook op
langere termijn soelaas biedt.

De heer LANGE antwoordt ontkennend. Als de
landelijke CAO ook maar 1% hoger is dan ge-
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raamd, doemen weer de nodige problemen op.
Verwacht mag worden dat RTV Drenthe de
komende jaren ontzettend zal moeten "knijpen"
om de kwaliteit te leveren die de burgers willen.
Ook als de provincie dit jaar een gul gebaar
maakt, moet niet worden uitgesloten dat
RTV Drenthe op termijn weer contact met de pro-
vincie zal moeten opnemen.

De heer WENDT vraagt of samenvoeging van
RTV Drenthe met RTV Groningen vloeken in de
kerk is.

De heer LANGE antwoordt met een wedervraag:
hoe staat het met de discussie over een fusie van
Groningen, Drenthe en Fryslân?

De heer GAASBEEK vraagt of de heer Lange kan
aangeven hoe hoog de apparaatskosten zijn op
middellange termijn.

De heer LANGE antwoordt dat de huurperiode
afloopt en dat zal moeten worden overgegaan tot
de aanschaf van apparatuur. Dat heeft de nodige
financiële consequenties. Wat dit betreft zijn er
meerdere varianten op tafel gekomen om lagere
exploitatielasten te bereiken. Te denken valt aan
de mogelijkheid dat de provincie de gebouwen
verwerft en vervolgens weer verhuurt aan
RTV Drenthe. Ook zou de provincie een bedrag
ter beschikking kunnen stellen voor de aanschaf
van de apparatuur. Spreker heeft er alle vertrou-
wen in dat er een creatieve oplossing zal worden
gevonden.

De heer PRINSEN merkt op dat RTV Drenthe een
belangrijke rol vervult in de provincie. Aan de ene
kant is zij de enige regionale nieuwszender voor
de Drenten en aan de andere kant heeft zij een
belangrijke functie als rampenzender.
RTV Drenthe heeft een eigen imago en heeft de
welhaast onmogelijke taak om te voorzien in de
behoeften van alle Drenten, terwijl veel andere
zenders de luxe hebben om te kiezen voor een
doelgroep. RTV Drenthe kiest zelf haar eigen
imago en dat is een goede zaak, want journalis-
tieke vrijheid is een pijler van de democratische
samenleving.
De wijziging van de Mediawet dwingt de staten te
kiezen voor of tegen een eigen Drentse regionale
omroep. Sprekers fractie vindt dat een positief
advies moet worden uitgebracht aan het Commis-

sariaat voor de Media, aangaande de zendver-
gunning voor RTV Drenthe voor de periode
2003-2007. RTV Drenthe voldoet immers aan de
eisen van artikel 30 van de Mediawet en in haar
plannen voor de komende jaren komt de organi-
satie nog meer tegemoet aan de wensen van de
diverse doelgroepen uit Drentse samenleving.
RTV Drenthe heeft rechtsbevoegdheid, is over het
algemeen representatief en heeft een programma-
raad waarin personen zitten die Drenthe in haar
breedte vertegenwoordigen.
De PvdA-fractie kan dan ook akkoord gaan met
het voorstel van het college om zorg te dragen
voor de bekostiging van RTV Drenthe in de perio-
de 2003-2007, met inachtneming van de door het
college gestelde voorwaarden. Hoe realistisch is
de verwachting dat bestuurlijke aanspraken aan-
gaande deze voorwaarden worden overgenomen
door de nieuwe staatssecretaris van onderwijs,
cultuur en wetenschappen? Is er inmiddels con-
tact geweest met hem? Spreker gaat ervan uit dat
het extra geld dat door het Rijk in het Provincie-
fonds wordt gestopt, geoormerkt wordt voor
RTV Drenthe.
De fractie van de PvdA accepteert RTV Drenthe
als budgetinstelling en stemt dus ook in met de
budgetsubsidie ad € 6.781.131,-- en de verhoging
van de provinciale bijdrage met € 106.844,-- nu
het accres van het Rijk tegenvalt. Het is veel geld,
maar het is nu eenmaal de consequentie van de
keuze voor een eigen, gezonde en onafhankelijke
radio- en televisiezender. RTV Drenthe moet er
wel alles aan doen om de kosten te drukken en
waar mogelijk samen te werken met andere
regionale omroepen.
Het alternatief van geen of een zwakkere regio-
nale omroep is voor de PvdA-fractie geen optie.
De vraag om het verschil van € 100.000,-- te dek-
ken, neemt spreker mee naar de fractie.

Mevrouw SCHIPPER vindt het een groot goed dat
de politiek geen invloed heeft op de programme-
ring en de inhoud van radio- en televisieprogram-
ma's. De positie van RTV Drenthe als zodanig
staat niet ter discussie. Het gaat nu om de vraag
of de provincie het gat moet dichten dat is ont-
staan als gevolg van de veranderde verantwoor-
delijkheidsverdeling. Daarnaast moet ook de
vraag worden gesteld of de organisatie niet wat
terughoudendheid moet betrachten als het accres
nog niet zeker is.
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Spreekster kan niet beoordelen of de maatregelen
die de organisatie heeft genomen om de tegen-
vallers op te vangen intens en uitputtend zijn ge-
weest. In dit verband valt te denken aan het
zoveel mogelijk samenwerken met andere omroe-
pen, ook op het gebied van apparatuurgebruik. Er
zijn nogal wat onzekerheden, dus is het niet ge-
makkelijk om een concrete discussie te voeren. In
de nota staat bijvoorbeeld dat er waarschijnlijk
sprake zal zijn van decentralisatie per 1 januari
2003. Kan de gedeputeerde hierover iets duidelij-
ker zijn? Hoe liggen de verantwoordelijkheden
precies als de decentralisatie niet doorgaat? Zij
gaat ervan uit dat de in IPO-verband gedane toe-
zeggingen door het volgende kabinet gestand
worden gedaan.
Spreekster kan instemmen met het ontwerpbe-
sluit. Ook zij zal de vraag om het resterende gat
van € 100.000,-- te dichten, meenemen naar de
fractie. Zij wijst er nog op dat de budgetsubsidie-
regels voorzien in het opvang van fluctuaties in
CAO's.

De heer ZOMER merkt op dat het CDA voor de
instandhouding van publieke radio- en televisie-
zenders is die qua programmering en journalistie-
ke invulling onafhankelijk zijn van subsidiegevers
en afnemers van omroepdiensten. In de media
moet ruimte zijn voor wereld- en levensbeschou-
wingen en voor identiteit. Dit vindt het CDA zo
belangrijk dat het in zijn programma van uitgangs-
punten heeft vastgelegd. De wereld wordt steeds
groter in die zin dat mensen in no time over ge-
beurtenissen in de gehele wereld worden geïn-
formeerd. De grote wereld begint echter net ach-
ter de buitendeur. Wat dat betreft vervullen lokale
en regionale omroepen een belangrijke rol. Daar-
om vindt het CDA dat de provincie een regionale
radio- en televisiezender tot een vaste waarde
moet rekenen. Dat kan wat spreker betreft
RTV Drenthe zijn. Deze organisatie heeft de
zaken weer op orde en spreker is blij met de sa-
menstelling en het werk van de Programmaraad.
Wat hem betreft wordt er een positief advies aan
het Commissariaat voor de Media uitgebracht.
De provincie Drenthe wordt per 1 januari 2003
verantwoordelijk voor de bekostiging van de om-
roep. Dat zal een hele kluif worden. De heer
Lange maakte al melding van het niet onaanzien-
lijke tekort van ongeveer € 100.000,--.
RTV Drenthe zal de komende jaren een sober
huishoudboekje moeten hanteren. Dat is lastig

omdat het grootste deel van de kosten uit perso-
neelslasten bestaat en de hoogte daarvan in be-
langrijke mate afhankelijk is van autonome ec o-
nomische ontwikkelingen in Nederland en daar-
buiten.
Het CDA kan instemmen met het voorstel van het
college en spreekt de politieke wil uit,
RTV Drenthe in principe tot en met 2007 te be-
kostigen. Spreker wil zich nu niet uitspreken over
de exacte hoogte van bedragen en een eventuele
indexering. De ervaring leert dat RTV Drenthe een
goed kostenbeleid kan hanteren. Bovendien lijkt
het hem dat het management voldoende mans is
om samenwerking te initiëren op het gebied van
faciliteiten en dergelijke. Hij wenst RTV Drenthe
alle sterkte toe bij het opstellen van een verant-
woorde begroting. Het college wenst hij sterkte in
het bestuurlijk overleg.
Met de geestverwanten in Groningen heeft de
statenfractie afgesproken om via de Kamerleden
te bewerkstelligen dat de integratiegelden meer
ten gunste van de dunbevolkte provincies worden
verdeeld. Spreker roept andere fracties op dat ook
te doen.
Heeft het college al met RTV Drenthe overlegd
over het verzoek om € 100.000,-- extra? Zo ja,
wat is het resultaat?
De heer Zalm is van plan om € 200 miljoen bij de
publieke omroep vandaan te halen. Als dat gevol-
gen heeft voor de regionale zenders, zou de
VVD-fractie er verstandig aan doen om te trachten
dat te voorkomen.

Mevrouw SCHIPPER meent dat er geen relatie is
tussen de discussie over de positie van de publie-
ke omroep en de financiering van de regionale
omroepen.

De heer HARLEMAN heeft begrepen dat het idee
van de heer Zalm om € 200 miljoen te bezuinigen
op de publieke omroep alweer van tafel is.
Spreker is ook van mening dat het een verant-
woordelijkheid van het provinciebestuur is om in
Drenthe een goede regionale omroep te hebben.
Hij kan dan ook instemmen met het voorstel van
het college. Het is vervelend dat het Rijk allerlei
eisen stelt maar er niet het benodigde geld bijle-
vert. Het wordt hoog tijd dat alle fracties contact
opnemen met de geestverwanten in de Tweede
Kamer. De heer Gaasbeek zou zich wellicht tot de
LPF-fractie kunnen wenden.
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De heer GAASBEEK zegt daar weinig voor te
voelen. Als hij zich al tot een "Haagse" fractie
wendt, is dat de fractie van Leefbaar Nederland.

De heer HARLEMAN gaat ervan uit dat, als de
decentralisatie op 1 januari 2003 niet doorgaat,
het college opnieuw met de commissie in overleg
zal treden. Omdat de provincie nu al heel ver gaat
met de subsidiëring van RTV Drenthe zal hij zijn
fractie adviseren om niet in te stemmen met een
extra bijdrage. Als dat al wordt overwogen, zal
eerst een intensieve discussie over een meerjarig
beleidsplan van RTV Drenthe moeten plaatsvi n-
den.

Mevrouw VAN DIJK zegt dat haar fractie kan in-
stemmen met het voorstel van het college. De
vraag om een extra bedrag neemt zij mee naar
haar fractie. Het is niet niks om de verantwoorde-
lijkheid voor een kwalitatief hoogwaardige radio-
en televisieomroep van het Rijk over te nemen.
Welke middelen staan de provincie ter beschik-
king om die kwaliteit te monitoren? Het is goed
dat het college een onafhankelijke programma-
raad heeft geïnstalleerd. Kijkcijfers en adverteer-
ders zullen meer duidelijkheid verschaffen over de
waardering van RTV Drenthe. Daarnaast zullen
begrotingen en beleidsvisies voldoende kaders
kunnen stellen voor de nieuwe budgetinstelling.
Spreekster zegt dat zij RTV Drenthe alle ruimte
wil gunnen om haar missie, verwoord in het
Beleidsplan van 20 januari 2002, te volbrengen.
De volgende zin heeft een heel hoog D66-gehalte:
"De inwoners van Drenthe en zij die in Drenthe
zijn geïnteresseerd, zijn goed geïnformeerd, kun-
nen meepraten, betere keuzes maken wanneer zij
kennisnemen van de productie van RTV Drenthe".
Als RTV Drenthe daarin slaagt, is dat de fractie
van D66 veel geld waard.

De heer WENDT zegt dat zijn fractie zeer positief
staat tegenover regionale radio en televisie. De
regionale omroep heeft haar plekje veroverd in het
Nederlandse mediabestel en heeft nog zeer on-
langs zijn functie als rampenomroep bewezen.
Spreker kan dan ook in principe instemmen met
het statenstuk.
Jongeren zijn niet de belangrijkste doelgroep van
RTV Drenthe. De vraag is of de organisatie zich
dat kan permitteren. Artikel 30 van de Mediawet
kan kennelijk ruim worden uitgelegd.

Spreker kan het niet laten om in dit verband even
aan te haken bij het waarden- en normendebat.
Hij heeft begrepen dat ook medewerkers van
RTV Drenthe vraagtekens zetten bij een bepaald
programma dat door sommigen als stuitend wordt
ervaren. De politiek mag weliswaar niet ingrijpen
in de programmering, maar hij wil het toch even
gezegd hebben. In dit verband wijst hij erop dat
grof taalgebruik en kwetsende opmerkingen in de
richting van bepaalde bevolkingsgroepen hoog
scoren op de ranglijst van ergernissen.
Is in het overleg met RTV Drenthe gesproken over
de mogelijkheid om te snoeien in de uitzendin-
gen? Het lijkt spreker dat dat mogelijk moet zijn nu
de luisteraars 's ochtends van 6 tot 9 uur voort-
durend hetzelfde nieuws moeten vernemen.

De heer SCHAAP adviseert de heer Wendt eens
naar Radio 1 te luisteren tussen 6 en 9 uur.

De heer VAN DER SCHOOT voegt hieraan toe
dat de provincie zich niet met de programmering
moet willen bemoeien.

De heer WENDT is het daarmee eens, maar heeft
zich toch de vrijheid veroorloofd er enkele opmer-
kingen over te maken.
Spreker wil graag meer duidelijkheid over de
financiële gevolgen voor de provincie op langere
termijn als de staten instemmen met het voorstel
van het college.
Het is te betreuren dat alle regionale omroepen zo
nodig in eigen gebouwen met eigen apparatuur
(gekocht of gehuurd) moeten werken. Samenwer-
king vanuit één locatie hoeft niet per definitie te
leiden tot kwaliteitsverlies. In dit verband herinnert
hij aan de uitstekende documentaire op
RTV Drenthe over de Regiovisie Groningen-
Assen die samen met RTV Noord is gemaakt.
Spreker dringt al met al aan op meer samenwer-
king.
Er is nu min of meer sprake van een dilemma. Als
RTV Drenthe geen extra geld krijgt, gaat dat ten
koste van de kwaliteit van de programma's. Als er
wel extra geld in wordt gepompt, moet maar wor-
den gehoopt dat de omroep zich op allerlei fronten
kan verdiepen en verbreden. Spreker wacht wat
dit betreft de discussie af.

De heer DE HAAS gaat ervan uit dat de decentra-
lisatie per 1 januari een feit zal zijn. Het bestaans-
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recht van RTV Drenthe als regionale radio- en
televisieomroep staat inderdaad niet meer ter
discussie. Het behoeft geen enkel betoog dat
RTV Drenthe op dezelfde wijze verantwoording
moet afleggen als andere budgetinstellingen.
Spreker acht het niet bijzonder dat RTV Drenthe
op grond van de Mediawet journalistieke onafhan-
kelijkheid geniet. Zelfs als die wet er niet zou zijn,
zou de politiek zich niet moeten bemoeien met de
programmering. Er kan dan ook geen sprake zijn
van een uitzonderingspositie, maar daar zal toch
ook niemand om hebben gevraagd? Normaal
toezicht op de bedrijfsvoering is dan ook vanzelf-
sprekend. Al met al kan spreker instemmen met
het voorstel.
Kan de gedeputeerde aangeven wat het resultaat
was van het overleg over de facilitering? Moet
gedacht worden aan een constructie à la
Zuidlaren? RTV Drenthe heeft bewezen dat de
organisatie haar problemen kan oplossen. Het is
altijd erg naar om achter de feiten aan te lopen in
de sfeer van exploitatietekorten. Het is goed om
RTV Drenthe vanuit een nulpositie van start te
laten gaan. De heer Lange heeft desalniettemin
een weinig hoopvol perspectief geschetst. Spreker
wil graag aan de hand van een totaalbeeld een
definitief oordeel vellen. Als de provincie bepaalde
zaken gerealiseerd wil zien, moet zij ook de nodi-
ge gelden beschikbaar stellen, ook al zitten daar
natuurlijk grenzen aan.

De heer ZOMER vraagt wat de heer De Haas
precies bedoelt.

De heer DE HAAS wil van de hoed en de rand
weten alvorens eventueel met nadere voorstellen
te komen. Zo wil hij graag weten voor welke
periode een bedrag van € 100.000,-- soelaas
biedt. De heer Lange heeft al kenbaar gemaakt
dat het daarbij niet om de lange termijn gaat.
RTV Drenthe heeft geen reserves om tegenvallers
in de sfeer van de lonen op te vangen. Er zijn dan
twee opties: vergroting van het aantal commer-
ciële activiteiten of aankloppen bij de provincie
voor geld om het exploitatietekort te slechten. De
vraag is dus of de provincie in een diep gat springt
als zij handelt conform het voorstel van het colle-
ge.
De provincie kan een rol spelen bij het ondersteu-
nen van commerciële activiteiten van

RTV Drenthe door aan- en inkoop van zendtijd.
De provinciale politiek kan zich hier profileren. Het
dichter bij de burger brengen van de politiek kan
dan meer accent krijgen, zeker in het kader van
het dualisme. De OPD zal hierop nog terugkomen.
Spreker wenst ten slotte RTV Drenthe een goede
toekomst toe als budgetinstelling.

De heer VAN DER SCHOOT benadrukt dat de
provincie de consequenties van RTV Drenthe als
budgetinstelling moet aanvaarden, ook al is dit het
gevolg van een wederom onbetrouwbaar blijkende
rijksoverheid. Als RTV Drenthe een budgetinstel-
ling wordt, moet dat echter wel tot uitdrukking
worden gebracht in het voorstel. Punt 6 van het
advies luidt dat RTV Drenthe wordt verplicht tot
het opstellen van een meerjarenbudgetproduct-
begroting. Een budgetinstelling moet echter ook
verantwoording afleggen in het kader van de
monitoring. Dat betekent niet dat de provincie een
oordeel moet uitspreken over de kwaliteit van
programma's, maar er moeten natuurlijk wel
metingen plaatsvinden. Er kan immers niet verder
worden gesprongen dan de financiële polsstok
lang is.
Om RTV Drenthe dichterbij de burger te brengen,
zou wellicht ook kunnen worden overwogen te
komen tot de instelling van een cliëntenraad of
een forum van luisteraars.
Activiteiten op het gebied van sponsoring hoeven
naar sprekers mening niet per definitie de onaf-
hankelijkheid in gevaar te brengen. Het lijkt hem
dat er regels kunnen worden opgesteld die invloed
van de sponsors op de programmering tegen-
gaan. Bedrijven kunnen hun naam aan program-
ma's verbinden zonder ook maar iets te zeggen te
hebben over de inhoud ervan.
Ten slotte merkt spreker op zich te kunnen vinden
in het voorstel van het college.

De heer DE HAAS wil de suggestie van de heer
Van der Schoot met betrekking tot een cliënten-
raad graag ondersteunen.

De heer GAASBEEK heeft de indruk dat de roep
op nationaal niveau om bezuinigingen bij de
publieke omroep inmiddels is verstomd. In het
duale systeem past het heel goed om de politiek
dichterbij de burgers te brengen en daarbij kan
RTV Drenthe een wezenlijke rol spelen.
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In vergelijking met de kranten komt RTV Drenthe
er wat dit betreft heel goed af.

De heer PRINSEN wijst de heer Gaasbeek erop
dat de overheid zich niet heeft te bemoeien met
de programmering van RTV Drenthe.

De heer GAASBEEK kan dat volmondig beamen.
Hij heeft willen wijzen op de politieke afspraak om
de relatie tussen burger en overheid te verstevi-
gen.

De heer PRINSEN vindt dat niet als volgt mag
worden geredeneerd: wij geven jullie alleen geld,
als er ook iets voor ons in zit.

De heer GAASBEEK is het daarmee eens. Hij
heeft willen aangeven dat het dichten van de kloof
tussen burger en overheid een goede ontwikkeling
is.
De huisvesting en de apparatuur van
RTV Drenthe blijven een financieel zorgpunt.
De resultaten van het tevredenheidsonderzoek
zijn meer dan voldoende. Er kunnen natuurlijk ook
programma's worden ontwikkeld die vooral jonge-
ren aanspreken.
Dat het ziekteverzuim is gedaald bij RTV Drenthe,
is een sociale factor van belang. De reclame-
inkomsten zijn stabiel, terwijl ze landelijk dalende
zijn. Dat geeft aan dat er bij RTV Drenthe goed
wordt gewerkt. De organisatie verdient wat dit
betreft de steun van de provincie. Niet onderschat
mogen worden de werkgelegenheid die de orga-
nisatie creëert en het multipliereffect.
Kan de onafhankelijkheid van RTV Drenthe als
budgetinstelling worden gegarandeerd?
Spreker kan zich verenigen met de besluiten I, II
en IV tot en met VI. Vooralsnog heeft hij de nei-
ging in te stemmen met het gevraagde extra bud-
get van € 100.000,-- Als Drent hoopt hij dat een
zelfstandig en onafhankelijk RTV Drenthe tot in de
lengte der jaren zal voortbestaan.

Mevrouw BRINK sluit zich graag aan bij de con-
statering dat RTV Drenthe haar bestaansrecht in
Drenthe heeft bewezen en ook bij de vaststelling
dat de provincie zich niet heeft te bemoeien met
de inhoud van de programma's. Zij beaamt dat het
vooral ouderen zijn die luisteren en kijken naar
RTV Drenthe, maar daarin is de organisatie niet
uniek. Jongeren luisteren nu eenmaal liever naar
andere zenders, bijvoorbeeld Radio 538.

Spreekster gaat er vooralsnog van uit dat de de-
missionaire staatssecretaris Van Leeuwen zijn
woorden gestand zal doen.

Mevrouw SCHIPPER vraagt of vanuit het IPO nog
getracht zal worden om duidelijkheid te creëren op
1 januari 2003.

Mevrouw BRINK antwoordt dat een bezoek van
de staatssecretaris aan Drenthe is afgezegd van-
wege zijn demissionaire status. Zij weet niet of de
laatste weken in IPO-verband concrete stappen
zijn gezet. Het blijft in ieder geval haar aandacht
houden.
Waar samenwerking mogelijk is - op het gebied
van apparatuur, uitwisseling van programma's en
dergelijke - wordt samengewerkt.
Toen de heer Zalm opperde om € 200 miljoen te
bezuinigen op de publieke omroepen, dacht
spreekster meteen aan de positie van de regio-
nale omroepen. Zij heeft echter met vreugde van
mevrouw Schipper vernomen dat het voornemen
van de heer Zalm geen gevolgen heeft voor de
regionale omroepen.

Mevrouw SCHIPPER zegt dat de heer Zalm enkel
beoogde het aantal landelijke netten terug te
brengen tot twee.

Mevrouw BRINK zegt gerustgesteld te zijn.
Het belang van een onafhankelijke programma-
raad kan niet worden onderschat. Er is niets op
tegen om de suggestie met betrekking tot een
cliëntenraad bij die programmaraad te deponeren.
Hetzelfde geldt voor eventuele kritiek op bepaalde
programma's.

De heer WEGGEMANS dankt de commissie voor
de brede instemming met het voorstel. Het is van
groot belang dat er duidelijkheid wordt gecreëerd.
De provincie wilde per se niet dat er op 1 januari
2003 nog een ondoorzichtige situatie is.
RTV Drenthe krijgt een budget op basis van de
Budgetverordening, waarin het nodige staat over
verslaglegging, kwartaalrapportages en dergelijke.
Dat geldt nog niet in 2002. Drenthe is de eerste
provincie die op deze manier te werk gaat; het
college vindt dat er in 2003 op een verantwoorde
manier moet kunnen worden gestart. Een pro-
bleem is nu dat RTV Drenthe een hogere begro-
ting voor 2003 heeft opgesteld dan de provincie
nu honoreert. De organisatie zal hier de bedrijfs -
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voering op moeten inrichten of wellicht iets moe-
ten ondernemen in de sfeer van de zendtijd. Het
college wil in ieder geval niet dat de begroting
wordt overschreden. Er zal ook gekeken kunnen
worden naar reclame- en sponsorinkomsten. Aan
het einde van het jaar zal bekeken moeten wor-
den of er een fatsoenlijke afrekening kan worden
opgemaakt.
Er kan niet ontkomen worden aan een verminde-
ring van het personeel per 1 januari 2003. De
provincie gaat niet budgetteren op grond van bij-
voorbeeld de omroep-CAO. Zij gaat dus voorlopig
uit van het vastgestelde accres en daarmee moet
de organisatie het dan ook doen.
Voor 2002 ligt er nog een financieel probleem dat
niet in twee maanden kan worden opgelost. Het is
niet te verwachten dat het Rijk nog met een
sinterklaascadeautje komt en bovendien hangt er
nog een bezuiniging van 5% boven de omroepen.
Niemand weet of dat ook geldt voor de regionale
omroepen. Wat dat betreft kan RTV Drenthe al-
leen maar haar voordeel doen met de voorne-
mens van het college, omdat zij dan in ieder geval
niet hoeft te lijden onder die 5%-bezuiniging. Het
college wacht af hoe de staten zullen beslissen
over het verzoek van RTV Drenthe om een een-
malige bijdrage van € 100.000,--.

De heer SCHAAP heeft de indruk dat de heer
Lange vroeg om een structurele bijdrage.

De heer WEGGEMANS zegt dat dit niet aan de
orde is. De situatie voor 2003 is duidelijk en
RTV Drenthe moet haar bedrijfsvoering daaraan
maar aanpassen, tenzij natuurlijk de staten anders
besluiten.
Het oormerken van de gelden is niet meer nodig.
De provincie krijgt geld uit het Provinciefonds en
de staten besluiten over het budget voor
RTV Drenthe. De in het IPO afgesproken verde-
ling is inderdaad niet erg gunstig voor de kleine
provincies. Het was echter het maximaal haal-
bare.
Nog deze statenperiode zal het college met een
voorstel komen met betrekking tot de huisvesting
van RTV Drenthe. Daarin zal ook aandacht wor-
den besteed aan de apparatuur. De samenwer-
king zal vooral betrekking moeten hebben op de
mobiele apparatuur, maar dat is ongeveer 10%
van het totaal.

TWEEDE TERMIJN

De VOORZITTER geeft de heer Lange de ge-
legenheid voor een korte reactie.

De heer LANGE benadrukt dat ook de financiële
situatie voor 2002 van groot belang is. Hij meent
zich uit het overleg te herinneren dat is afgespro-
ken dat RTV Drenthe voor een deel het ontstane
gat zelf dicht voor een bedrag van ƒ 153.000,--
en dat de gedeputeerde zou bezien of door middel
van het accres en de verdeling in IPO-verband
voor het restant een oplossing zou kunnen wor-
den gevonden.
Wat betreft de sponsoring wijst hij er nog op dat
de Mediawet hier volstrekt helder in is en dat er
bijna niets meer mag in sferen buiten de sport.
De politiek dichter bij de burger brengen, is een
goede zaak. RTV Drenthe bereidt dan ook een
programma voor dat daaraan een bijdrage kan
leveren, vooral ook omdat de regionale kranten op
dit punt in gebreke blijven.
Aan het adres van de heer Wendt merkt spreker
nog op dat hij ook wel eens programma's hoorde
of zag waarvan hij dacht: dat hoeft voor mij niet.
Het zal de heer Wendt echter ook zijn opgevallen
dat er programma's verdwijnen en bijkomen, dus
er wordt wel degelijk gekeken naar het aspect van
normen en waarden.

Mevrouw SCHIPPER complimenteert het college
met de gevolgde werkwijze.

Mevrouw VAN DIJK vraagt naar de status van het
stuk.

De VOORZITTER zal hierover nog iets zeggen
aan het einde van de behandeling van dit
agendapunt.

De heer HARLEMAN moet de heer Lange erop
wijzen dat het voorstel van het college geen be-
trekking heeft op het jaar 2002. Spreker neemt
aan dat het college met betrekking tot dit jaar nog
met een apart voorstel zal komen.

De heer ZOMER kan zich goed vinden in de ant-
woorden van beide gedeputeerden. Hij herhaalt
zijn vraag of de gedeputeerde al heeft gesproken
met de heer Lange over het extra bedrag van
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€ 100.000,--. Ten slotte vraagt hij naar een com-
mentaar van de gedeputeerde op de inbreng van
de heer Lange in tweede termijn.

De heer DE HAAS heeft van de gedeputeerde
niets vernomen over het door hem gevraagde
totaalbeeld. Ook heeft hij geen antwoord ge-
kregen op zijn vraag naar het overleg over de
facilitering.

De heer WENDT dankt de gedeputeerden en de
inspreker voor hun glasheldere inbreng.

De heer WEGGEMANS antwoordt dat het college
op de hoogte is van de problemen in 2002, maar
dat dit in de eerste plaats een rijkszaak is. De
provincie was immers tot nu toe slechts door-
geefluik van gelden en kon dus ook geen eisen
stellen met betrekking tot financiële verantwoor-
ding en dergelijke. Ook het college hecht zeer aan
een onafhankelijk en kwalitatief goed
RTV Drenthe. Het is erg vervelend als er tekorten
worden meegesleept naar een volgend jaar. Het
ligt echter niet in het voornemen van het college
om de rekening over 2002 nog eens te analyseren
en een oplossing te zoeken voor het tekort. Hij
wacht de besluitvorming in de komende staten-
vergadering af.

Mevrouw SCHIPPER vraagt of het mogelijk is dat
het Rijk alsnog een beslissing neemt over 2002.

De heer WEGGEMANS antwoordt dat in het ver-
leden altijd is gezocht naar creatieve oplossingen.
Op een gegeven moment kan echter de chaos zo
groot zijn, dat zelfs daar niet meer naar wordt
gezocht.

De heer DE HAAS vraagt hoe de gedeputeerde
dit rijmt met een start vanuit de nulpositie. De
vraag is of de provincie dat wil bevorderen en als
zij dat wil, moet zij daar wat aan doen.

De heer WEGGEMANS is dat met de heer
De Haas eens.

De heer DE HAAS vindt dat de staten zich daar-
over ten principale moeten uitspreken.

De heer VAN DER SCHOOT voegt hieraan toe
dat in het kader van het duale stelsel het college
de opdracht kan worden gegeven met een voor-

stel voor 2002 te komen met de clausule dat ver-
rekening plaatsvindt als het Rijk alsnog bijspringt.

Het lijkt de heer WEGGEMANS dat een dergelijk
voorstel in de statenvergadering moet worden
gedaan. Als met een eenmalige bijdrage van
€ 100.000,-- kan worden volstaan, is er een gi-
gantisch probleem opgelost, maar als die bijdrage
een structureel karakter heeft, moet er gewoon-
weg worden bezuinigd. Daarover kan altijd nog
worden gecommuniceerd met RTV Drenthe.
De problemen liggen vooral in de exploitatiesfeer
en hebben een structureel karakter. De door de
heer De Haas gevraagde oplossingen in de sfeer
van de facilitering bieden onvoldoende soelaas.
Het college zal met een duidelijk voorstel inzake
de huisvesting komen waarmee RTV Drenthe
hopelijk uit de voeten kan.

De VOORZITTER vraagt de commissieleden of
het stuk de A-status kan behouden.

Mevrouw SCHIPPER stelt vast dat er enkele
nieuwe punten naar voren zijn gekomen. Zij wil
haar fractie daarover graag nog even informeren
en daarom wil zij graag dat het een B-stuk wordt.

De VOORZITTER zegt dat deze genuanceerde
benadering zal worden doorgegeven aan het col-
lege. Zij wijst er nog op dat het stuk onderdeel van
de Najaarsnota is en als zodanig terugkomt in de
staten. Het college komt verder nog met een
voorstel inzake de huisvesting en ook zal op basis
van de Budgetsubsidieverordening een financiële
rapportage op de agenda verschijnen.

5. Sluiting

De VOORZITTER sluit om 15.29 uur de vergade-
ring.

TOEZEGGINGEN: geen.

RV
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